

1991- 2025 YILLAR ORALIG'IDA O'ZBEKISTONDA
KORRUPSIYAGA QARSHI KURASH.

N.A. Nazarova

Millat Umidi Universiteti

Annotatsiya : Ushbu maqola 1991–2025-yillar oralig'ida O'zbekistonda korrupsiyaga qarshi kurash tarixini tahlil qiladi. Maqolada mustaqillikning dastlabki yillari, Islom Karimov davri (1991–2016), Shavkat Mirziyoyev davri (2016–2025), shuningdek, fuqarolik jamiyati, ta'lim va xalqaro tajribaning korrupsiyaga qarshi kurashdagi roli ko'rib chiqiladi. Ishda huquqiy asoslar, davlat islohotlari, raqamli tizimlarning joriy etilishi va xalqaro hamkorlikning ahamiyati yoritilgan. Maqola ko'rsatadiki, 2025-yilga kelib O'zbekiston korrupsiyaga qarshi strategik, tizimli va jamiyatning barcha qatlamlarini qamrab oluvchi yondashuvni shakllantirdi.

Kalit so'zlar: O'zbekiston, korrupsiya, davlat siyosati, islohot, fuqarolik jamiyati, raqamli boshqaruv.

Anti- Corruption Efforts in Uzbekistan from 1991 to 2025

Abstract: This article analyzes the history of anti-corruption efforts in Uzbekistan from 1991 to 2025. It examines the early years of independence, the Karimov era (1991–2016), the Mirziyoyev era (2016–2025), and the role of civil society, education, and international experience in combating corruption. The study highlights legal frameworks, government reforms, the implementation of digital systems, and the significance of international cooperation. The article concludes that by 2025, Uzbekistan has established a strategic, systematic, and society-wide approach to fighting corruption.

Keywords: Uzbekistan, corruption, public policy, reforms, civil society, digital governance.

**Борьба с коррупцией в Узбекистане в период с 1991 по 2025
год**

Аннотация Данная статья анализирует историю борьбы с коррупцией в Узбекистане с 1991 по 2025 годы. Рассматриваются первые годы независимости, эпоха Ислама Каримова (1991–2016), эпоха Шавката Мирзиёева (2016–2025), а также роль гражданского общества, системы образования и международного опыта в противодействии коррупции. В статье освещаются правовые основы, государственные реформы, внедрение цифровых систем и значение международного сотрудничества. Автор приходит к выводу, что к 2025 году Узбекистан выработал стратегический, системный и всесторонний подход к борьбе с коррупцией.

Ключевые слова: Узбекистан, коррупция, государственная политика, реформы, гражданское общество, цифровое управление.

